

Decanter

January / Janvier 2025



Charles Curtis MW

January 6, 2025



Burgundy 2023 en primeur: Full vintage report & top-scoring wines

A challenging but in the end very successful vintage – large in volume and above average in quality. While they may lack the consistency of the 2022s, overall the 2023s offer great approachability and considerable charm. Our expert selects 30 whites and reds that reveal the vintage's highlights.

Côte Chalonnaise

Best 5 producers including :
Domaine du Meix Foulot

50 TOP 2023 BURGUNDIES : THE CURTIS PICK

Domaine du Meix Foulot

**2023 Mercurey 1^{er} cru Clos du
Château de Montaigu 94 pts**
(93 pts on the 2022 vintage)



TOP VALUE This ravishing, expressive wine impresses with its fragrant aromas of ripe blackberry, lavender and spice. A little oak influence will integrate with time. It's supple and velvety, suggesting early drinking, but there is also a core of tannin that will sustain it for at least a decade. Fruit from signature 1.9 ha monopole clos behind the domaine, whose oldest vines at the base of the slope are a massal selection planted in the 1950s. Drink 2025-2045

Bourgogne 2023 en primeur : Rapport complet sur le millésime et vins les mieux notés

Un millésime difficile mais finalement très réussi, important en volume et de qualité supérieure à la moyenne. Bien qu'ils n'aient peut-être pas la cohérence des 2022, dans l'ensemble, les 2023 offrent une grande accessibilité et un charme considérable. Notre expert sélectionne 30 blancs et rouges qui dévoilent les points forts du millésime.

Côte Chalonnaise

Les 5 meilleurs producteurs dont :
Domaine du Meix Foulot

50 TOP 2023 BOURGOGNES : LE CHOIX CURTIS

Domaine du Meix Foulot

**2023 Mercurey 1^{er} cru Clos du
Château de Montaigu 94 pts**
(93 pts sur le millésime 2022)



EXCELLENT RAPPORT QUALITE / PRIX : Ce vin ravissant et expressif impressionne par ses arômes parfumés de mûre, de lavande et d'épices. Une petite influence du chêne s'intégrera avec le temps. Il est souple et velouté, suggérant une consommation précoce, mais il y a aussi un lot de tanin qui le soutiendra pendant au moins une décennie. Issu d'un clos en monopole de 1,9 ha derrière le domaine, dont les plus vieilles vignes au pied de coteau sont issues d'une sélection massale plantée dans les années 1950. À boire en 2025-2045